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Sitno dnia, 24 czerwca 2022 r. 

ST.0002.VIII.43.2022 

 

Protokół Nr XLIII/2022 

Rady Gminy Sitno 

z dnia 24 czerwca 2022 r. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Wnioski i wypowiedzi mieszkańców. 

5. Debata nad raportem o stanie gminy. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz ich podjęcie: 

a) w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Sitno za 2021r. (302), 

b) w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz                            

ze sprawozdaniem Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu za 2021 r. (303), 

c) w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sitno z tytułu wykonania budżetu 

za 2021 r.(304), 

d) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022 (305), 

e) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2029 (306). 

7. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

8. Interpelacje i zapytania radnych – odpowiedzi. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

* Lustracja terenu gminy Sitno w celu określenia orientacyjnego zakresu potrzeb 

remontowych i inwestycyjnych 

 

Radni obecni: 

1. Władysław Stanisław Wydmański – Przewodniczący Rady Gminy 

2. Antoni Marian Gazda – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

3. Roksana Natalia Kotarska – Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

4. Adam Mazurek  

5. Grażyna Małgorzata Blaszka  

6. Leszek Krzysztof Kozak  

7. Violetta Iwona Wiech 

8. Lech Brzozowski  

9. Krzysztof Blaszka 

10. Radosław Kwapisz  

11. Jan Andrzej Ryszczuk 

12. Krzysztof Zwolak  

13. Tomasz Ożga 

14. Tomasz Gąsior 
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Radni nieobecni: 

1. Kamil Pyś  

 

 

Ad. 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Pan Władysław Wydmański Przewodniczący Rady Gminy Sitno otworzył obrady 

XLIII Sesji Rady Gminy Sitno VIII kadencji. Na wstępie powitał Wójta Gminy Pana 

Krzysztofa Senia, Sekretarz Gminy Panią Agnieszkę Grzesiuk, Skarbnik Gminy Panią 

Marzenę Futyma Sawicką, p.o. Dyrektora Centrum Kultury z Biblioteką w Sitnie Panią 

Kamilę Szmidt, Radnego Powiatu Zamojskiego i Członka Zarządu Pana Janusza 

Brzozowskiego, Pracownika ds. Obsługi Rady Gminy Pana Krzysztofa Prokopowicza oraz 

Radnych i Sołtysów. 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że na sali obrad obecnych jest 14 radnych (nieobecny 

Pan Kamil Pyś), wobec czego zachowane zostało wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

 i trwały do godz. 14
00

. 

 

Ad. 2 

Powołanie komisji uchwał i wniosków 

 

Na sali obrad 14 Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał i Wniosków 

weszli nw. Radni: Pani Grażyna Blaszka, Pani Roksana Kotarska, Pani Violetta Wiech. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie 

powołanie komisji uchwał i wniosków. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za powołaniem komisji uchwał                  

i wniosków głosowało – 11 Radnych, wstrzymało się – 3, przeciwnych – 0, nieoddanych - 0 

nieobecnych – 1(Pan Kamil Pyś). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 3 do Protokołu Nr XLIII/2022 

Rady Gminy Sitno z dnia 24 czerwca 2022 r. (2).  

Komisja została powołana. 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji 

Na Sali obrad 14 Radnych. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z sesji nr XLII/2022 z dnia                      

20 maja 2022 r. został dostarczony razem z materiałami na sesję. 

Pan Przewodniczący zapytał czy występują uwagi do protokołu? 

Głos zabrał Pan Lech Brzozowski, który chciałby nanieść poprawkę do protokołu 

powiedział, że: „Mam uwagę do zaprotokołowania mojej wypowiedzi jest niespecjalnie 
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precyzyjna i zniekształca przekaz jaki chciałem przy jej pomocy wyrazić. Czy będziemy to 

prostować na bieżąco, czy odłożymy głosowanie?” 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że na bieżąco. 

Pan Lech Brzozowski: „Odniosłem się do przydomowych oczyszczalni ścieków     

strona 9 u góry i tutaj ja może przeczytam – Lech Brzozowski odniósł się do tematu 

przydomowych oczyszczalni ścieków zaznaczył, że Rada musi zastanowić się, czy jest sens 

jest ich dofinansowania dodał, że są to normalne szamba tylko odpływowe zaś z brakiem 

wodociągów jest problem tutaj to już nie są moje słowa tu Pan protokolant, albo źle odczytał, 

albo zasugerował się, bo zgodnie z moją wypowiedzią to zaproponowałem dyskusję na temat 

w ogóle na temat przydomowych oczyszczalni ścieków i taki był mój przekaz. Także tutaj ten 

przekaz mój nie jest oddany i chciałem to zaznaczyć. Poza tym nie widzę tutaj głosowania na 

temat czynszu który głosowaliśmy podwójnie, dwukrotnie dla szkół.” 

Pan Przewodniczący odpowiedział, że głosowanie odbyło się na komisji a nie na sesji. 

Pan Leszek Kozak dodał, podobnie jak Pan Przewodniczący, że głosowanie miało 

miejsce na komisji po sesji i w protokole z sesji nie musi być to ujęte. 

Pan Lech Brzozowski odpowiedział: „to tyle, dziękuje”. 

Pan Przewodniczący odczytał ostateczną wersję zapisu: „Pan Lech Brzozowski 

odniósł się do tematu przydomowych oczyszczalni ścieków, zaznaczył, że Rada musi 

zastanowić się czy jest sens ich dofinansowywania. Wtrącił, że są to szamba odpływowe. 

Radny zaproponował dyskusję na temat sensowności budowy oczyszczalni. Wtrącił, że od 

większych miejscowości można zacząć budować kanalizację.” 

Wypowiedz Pana Lecha Brzozowskiego nie została zaprotokołowana ze względu na to 

że mówił przy wyłączonym mikrofonie.  

Radni zaakceptowali zmianę. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z poprawkami z obrad sesji z dnia 20 maja 2022 r. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało – 

14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciwnych – 0,nieoddanych-0, nieobecnych – 1(Pan 

Kamil Pyś). 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 4 do Protokołu Nr XLIII/2022 

Rady Gminy Sitno z dnia 24 czerwca 2022 r. (3).  

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 4 

Wnioski i wypowiedzi mieszkańców 

 

Nikt  z obecnych  na Sali obrad nie zabrał głosu.   

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego pkt obrad. 
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Ad. 5 

Debata nad raportem o stanie gminy 

 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że Radni w ustawowym terminie zapoznali się            

z Raportem o Stanie Gminy Sitno za rok 2021. Do raportu nie wpłynęły żadne wnioski od 

mieszkańców. Raport jest opublikowany na stronie internetowej gminy Sitno. Mieszkańcy 

gminy nie zgłosili udziału w debacie. Zapytał czy występują uwagi co do raportu? Dodał, że 

raport przedstawia szczegółową działalność gminy w roku 2021. Osobiście jest zadowolony                

z prowadzonych inwestycji jakie są prowadzone na terenie gminy Sitno. Ma jedną uwagę co 

do realizacji inwestycji fotowoltaicznej, dodał, że gmina za późno ogłosiła na nią przetarg. 

Podziękował Wójtowi, Skarbnik, pracownikowi Krzysztofowi Maludze za wkład w realizację 

tych wszystkich przedsięwzięć. 

Pan Wójt odczytał wykonanie dochodów za 2021 r. Budżet gminy pierwszy raz                     

w historii przekroczył 40 000 000 zł. Jeżeli budżet gminy ponownie przekroczy powyższą 

kwotę gmina będzie zmuszona do przeprowadzenia audytu. W skrócie omówił jakie są 

zrealizowane i planowane inwestycje w gminie Sitno. Nadmienił o spłacie kredytu. Zapytał 

czy występują pytania? 

Pan Przewodniczący również podziękował Sekretarz Gminy Pani Agnieszce Grzesiuk, 

p.o. Dyrektor Centrum Kultury z Biblioteką w Sitnie Pani Kamili Szmidt, Kierownik GOPS 

Pani Alicji Szopa, Koordynator ds. Oświaty Pani Teresie Baran oraz wszystkim innym 

osobom, którzy przyczynili się do realizacji zadań w 2021 r. 

Pan Krzysztof Zwolak również podziękował za współpracę. 

Pan Przewodniczący dodał, że podziękowania również należą się Powiatowi 

Zamojskiemu Członkowi Zarządu Panu Januszowi Brzozowskiemu. 

Pan Sołtys Eugeniusz Grela również podziękował za promocje gminy                                  

i przeprowadzone inwestycje na terenie gminy Sitno. 

Raport został zaakceptowany przez Radnych.  

Pan Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 6 

Rozpatrzenie projektów uchwał oraz ich podjęcie: 

 

Pan Przewodniczący Władysław Wydmański przedstawił projekty uchwał.  

 

1. Uchwała Nr XLIII/302/2022 Rady Gminy Sitno z dnia 24 czerwca 2022 r. 

w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Sitno za 2021r. 

 

Debata nad raportem o stanie gminy jest wymogiem, najpierw przeprowadzana jest 

debata później podejmowana jest uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi 

Gminy Sitno.  

Brak uwag. 
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W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

1(Pan Kamil Pyś). 

Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 5 do Protokołu Nr XLIII/2022 

Rady Gminy Sitno z dnia 24 czerwca 2022 r. (6a). 

 

2. Uchwała Nr XLIII/303/2022 Rady Gminy Sitno z dnia 24 czerwca 2022 r. 

w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu za 2021 r. 

 

Na sali obrad 14 Radnych.  

Pan Przewodniczący poinformował o dokumentach z którymi Radni zapoznali się                   

w ustawowych terminach: 

1. Sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Sitno za 2021 r. 

2. Informacją o stanie mienia komunalnego za 2021 r. 

3. Sprawozdaniem finansowym Wójta Gminy Sitno za 2021 r. wraz z objaśnieniem. 

4. Pozytywną opinią RIO dotyczy:  Uchwały Nr RIO–Z-I-0034/36/2022 z dnia 

22.04.2022 r. w  sprawie zaopiniowania  sprawozdania z wykonania budżetu gminy 

dot. rocznego sprawozdania Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu gminy za rok 

2021. 

Powyższe dokumenty analizowane były przez Komisję Rewizyjną, która to wystąpiła 

do Rady Gminy Sitno z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu 

wykonania budżetu. Komisja Rewizyjna w dniu 13.06.2022 r. zawnioskowała do RIO                     

o przedstawienie opinii w tej sprawie. Regionalna Izba Obrachunkowa Uchwałą                          

Nr  RIO –Z-I-0035/36/2022 z dnia 13.06.2022 r. pozytywnie zaopiniowała wniosek Komisji 

Rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu 

gminy za rok 2021. Tym samym wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2021.  

Pan Lech Brzozowski Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał protokół oraz 

Uchwałę Nr 1/2022 Komisji Rady Gminy Sitno z dnia 13.06.2022 r. w sprawie wniosku               

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za rok 2021. 

Pani Wiceprzewodnicząca Roksana Kotarska odczytała Uchwałę Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie Nr  RIO –Z-I-0035/36/2022 z dnia 13.06.2022 r. 

w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej. RIO pozytywnie zaopiniowała 

wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Sitno w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2021. 

Dalej zapytał czy Radni mają jakieś wątpliwości, pytania jeżeli chodzi o powyższe 

dokumenty. 

Radni nie zgłosili żadnych uwag, powyższe zaakceptowali. 
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Pan Przewodniczący dodał, że uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem Wójta Gminy Sitno z wykonania budżetu 

za 2021 r. Radni podejmują zwykłą większością głosów (większość osiągnięta, gdy więcej 

osób biorących udział w głosowaniu opowiada się za wnioskiem niż przeciw. Głosy 

wstrzymujące nie są wliczane do wyniku). 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

1(Pan Kamil Pyś). 

Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 6 do Protokołu Nr XLIII/2022 

Rady Gminy Sitno z dnia 24 czerwca 2022 r. (6b). 

 

3. Uchwała Nr XLIII/304/2022 Rady Gminy Sitno z dnia 24 czerwca 2022 r. 

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Sitno z tytułu wykonania budżetu za 

2021 r.  

 

Na sali obrad jest 14 Radnych. 

Pan Przewodniczący zaznaczył, że w powyższej uchwale przedstawione zostały 

najistotniejsze dokumenty, które są niezbędne do udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  

Zapytał ponownie czy występują jakieś uwagi do projektu uchwały? 

Radni nie zgłosili żadnych uwag. 

Pan Przewodniczący poinformował, że uchwałę w sprawie absolutorium Rada Gminy 

podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady Gminy (większość 

absolutna) – większość osiągnięta, gdy podczas głosowania liczba głosów za wnioskiem jest 

większa od sumy głosów przeciw i wstrzymujących się. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

1(Pan Kamil Pyś). 

Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 7 do Protokołu Nr XLIII/2022 

Rady Gminy Sitno z dnia 24 czerwca 2022 r. (6c). 

Absolutorium za 2021 r. zostało udzielone. 

Pan Wójt podziękował za udzielenie absolutorium. 

 

 

 

 

https://pl.wikipedia.org/wiki/G%C5%82osowanie
https://pl.wikipedia.org/wiki/G%C5%82osowanie


 

7 

 

4. Uchwała Nr XLIII/305/2022 Rady Gminy Sitno z dnia 24 czerwca 2022 r. 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022 

 

Brak uwag. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 14 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 0, nieobecni – 

1(Pan Kamil Pyś). 

Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 8 do Protokołu Nr XLIII/2022 

Rady Gminy Sitno z dnia 24 czerwca 2022 r. (6d). 

 

5. Uchwała Nr XLIII/306/2022 Rady Gminy Sitno z dnia 24 czerwca 2022 r. 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2022-2029 

 

Brak uwag. 

 

W związku z brakiem pytań i uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie ww. 

projekt uchwały. 

W głosowaniu jawnym głosowało 14 Radnych. Za przyjęciem projektu Uchwały 

głosowało – 13 Radnych, wstrzymało się – 0, przeciw – 0, głosy nieoddane – 1, nieobecni – 

1(Pan Kamil Pyś). 

Uchwała została przyjęta. 

Wykaz głosowania Radnych stanowi załącznik nr 9 do Protokołu Nr XLIII/2022 

Rady Gminy Sitno z dnia 24 czerwca 2022 r. (6e). 

 

Ad. 7 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym 

 

Pan Wójt omówił następujące tematy: 

1) Uczestnictwo w 35 - leciu chóru Wiarus, 

2) Przetarg na sprzedaż działki w Kornelówka – Kolonia, 

3) Szkoła Podstawowa w Jarosławcu – turniej tenisa stołowego o puchar Wójta, następna 

edycja we wrześniu o puchar Przewodniczącego Rady Gminy. 

4) Akcja ekologiczna dwie godziny dla planety – sprzątanie terenów szkolnych i terenu 

gminy Sitno w akcji wzięły udział uczniowie ze szkół, 

5) 100 lecie jednostki OSP w Sitnie, 

6) Uroczyste wręczenie promes z II Edycji Polskiego Ładu – Gmina Sitno otrzymała 

8 610 000 zł.(zakup 2 autobusów elektrycznych ze stacjami ładowania, przebudowa 

budynku pełniącego funkcje społeczno - kulturalne w Kornelówce, kompleksowe 

zagospodarowanie działki w miejscowości Sitno – budowa budynku 
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administracyjnego oraz PSZOK-u). III edycja złożone II wnioski – oświetlenie uliczne 

Jarosławiec, budowa drogi Horyszów Polski – Janówka, 

7) Gminne zawody sportowo - pożarnicze w Skierbieszowie – 1 miejsce OSP Czołki,              

2 miejsce OSP Kolonia Sitno, 3 miejsce OSP Sitno. Brały również udział drużyna 

kobieca z OSP Stanisławka i dwie młodzieżowe drużyny pożarnicze z Kornelówki                    

i Cześnik, 

8) Wręczono stypendia naukowe i sportowe, 

9) Przetargi: ogłoszony III przetarg na budowę drogi Horyszów Polski – Karp, ogłoszony 

przetarg na instalacje fotowoltaiczne, otwarcie ofert budowa drogi Boży Dar, 

rozstrzygnięto przetarg na remont drogi gminnej w miejscowości Rozdoły, 

10) Remont Remizy OSP w Rozdołach, zakończono remont remizy w Janówce, trwa 

budowa chodnika w Rozdołach, wykonano ogrodzenie przy Domu Ludowym w 

Bożym Darze – rozstrzygnięcie konkursu LGD zagospodarowanie placu w Bożym 

Darze i w Horyszowie Polskim, postawiono nowy przystanek w miejscowości 

Rozdoły, ułożona została kostka przy przystanku w miejscowości Stanisławka, w 

dalszej części realizacja powyższego w m. Cześniki, 

11) 95 - lecie  straży OSP w Kornelówce, 

12) Wystawa Rolnicza w Sitnie, 

13) Odczyt wodomierzy – poprosił o przekazanie informacji z odczytów wodomierzy do 

referatu podatkowego – sołtysi zostali poinformowani, 

14) Zostanie zawieszona na czas wakacji linia nr 2 ze względu na to, że kierowcy 

zgłaszali, że linie MZK pokrywają się z gminną komunikacją. 

 

Pan Przewodniczący powitał Pana Krzysztofa Rusztyna Przewodniczącego Powiatu 

Zamojskiego. 

Pan Wójt wspominał również o ogłoszeniu przetargu na zakup 43 laptopów i 6 

komputerów stacjonarnych dot. PGR. 

 

Ad. 8 

Interpelacje i zapytania radnych – odpowiedzi 

  

Pan Krzysztof Rusztyn Przewodniczący Powiatu Zamojskiego zabrał głos. W swojej 

wypowiedzi omówił realizację remontów i inwestycji dróg powiatowych na terenie gminy 

Sitno. Dodał, że współpraca z gminą Sitno jest nie do przecenienia. Podziękował za 

racjonalność Pana Wójta i Radnych.  

Pan Janusz Brzozowski Członek Zarządu Powiatu Zamojskiego nawiązał do 

wcześniejszych kadencji poprzedników dodał, że kiedyś budowane były drogi w danych 

miejscowościach po 100 m. Bardzo cieszy się, że on i Zarząd Powiatu PIS postawił na osobę 

Pana Krzysztofa Senia. Zorganizowali mu kampanie, wygrał wybory i cieszy się, że tak to się 

potoczyło. Powiedział, że Powiat Zamojski wyglądał jak Polska w stronę wschodnią za Wisłą 

podobnie powiat w stronę wschodnią i zachodnią porównując, gdzie były realizowane                

i budowane drogi, lecz tutaj nic się nie działo. Zmieniła się współpraca gminy z powiatem i 

ubieganie się o realizację odcinków drogowych, teraz są tego efekty. Sądzi, że byli jako 
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najbardziej zaniedbana gmina, bo nie było robionych w ogóle dróg powiatowych tylko 

cząstkowe remonty. W obecnej chwili są już prawie zrobione wszystkie drogi brakuje jeszcze 

drogi na „Bitwę pod Komarowem”. Gmina przekazała środki na tą drogę, jest plan budowy 

drogi. Droga niszczeje, jeżeli nie zostanie pokryta asfaltem będzie to marnotrawstwo. Dodał, 

że na powyższa drogę kończy się trwałość projektu. Jeżeli nie zostanie powyższe 

zrealizowane pieniądze zostaną „wyrzucone”. Droga miała być wybudowana na 100 rocznicę 

„Bitwy pod Komarowem”. Niestety inwestycja nie jest zakończona teraz są przyrzeczenia, że 

przy złożeniu drogi do programu Polskiego Ładu zostanie ujęta do realizacji. Ma nadzieję, że 

do końca kadencji zostanie wykonana. Na terenie gminy są jeszcze inne odcinki gruntowe 

np.: od Stanisławki w dwóch kierunkach z Cześnik w kierunku Bródka, które trzeba wykonać. 

Będąc Radnym Gminy Sitno podjęta została niegdyś uchwała, która obwiązywała przez 3 

kadencje (dot. oczyszczalni i kanalizacji), że zostanie wybudowana kanalizacja w pewnych 

miejscowościach, a przydomowe oczyszczalnie można byłoby wybudować w miejscach 

niedostępnych takich jak Stanisławka. Przepompownia w Jarosławcu nie ma mocy 

przerobowych, jest wybudowana i nie ma co pompować. W jaki sposób wykonać 

przydomowe oczyszczalnie w miejscowościach takich jak: Jarosławiec, Horyszów Polski czy 

Kolonia Sitno jak występuje zwarta zabudowa, jest zdania, że ci co maja przydomowe 

oczyszczalnie usuwają filtry przez co ścieki rozprowadzone są po ich gruncie. Tak wygląda 

przydomowa oczyszczalnia ścieków, nie chce niczego negować tylko chce uczulić, można 

zrobić wszystkie drogi, ale można i skanalizować gminę w następnej albo za 2 kadencje. 

Trzeba dbać o czyste środowisko, bo my tu żyjemy oddychamy i z tego trzeba korzystać, bo 

na to są środki po to powstał program Polski Ład dofinansowanie zewnętrzne na poziomie 

95%-98 %. Nie może tak być żeby ludzie się truli. Podał na swoim przykładzie, że od lat 

kupuje wodę do picia, bo w gruntowej non stop są bakterie coli, jest zatruta. Sąsiedzi co maja 

przydomowe oczyszczalnie rozprowadzają szambo po działkach. Podziękował za wypowiedz. 

Pan Tomasz Gąsior zapytał jaka jest szansa na dokończenie budowy dogi o nr: 3241 L 

w Stanisławce ok 400 m i jakie są plany budowy drogi z m. Rozdoły w kierunku m. Świdniki. 

Pomiędzy m. Rozdoły a m. Sławęcinem brakuje ok. 150 m asfaltu. Braki występują  na 

terenie gminy Skierbieszów. Odcinki drogowe na terenie gminy Sitno pokryte są asfaltem. 

Pozostałe to odcieki drogowe gminy Skierbieszów. 

Pan Krzysztof Rusztyn sprawdzi powyższe. 

Pan Wójt odpowiedział że odcinek drogowy dot. gminy Skierbieszów – Sławęcin - 

Stanisławka. Remont drogi Horyszów Polski – Karp pozostało ok. 400 m. Odniósł się do 

powyższego dodając, że przy realizacji większych inwestycji drogowych remonty zostaną 

wykonane. W stosunku powiat - gmina nie ma czasu na dywagowanie, bo traciliby na tym 

mieszkańcy gminy, powiatu zamojskiego. Rada nie zastanawia się nad tym czy finansować 

czy nie danych inwestycji drogowych tylko na ile gminę stać przekazuje stosowne środki. 

Gmina w ciągu 2 lat musi wygospodarować 3 000 000 zł. Wspólne inwestycje na linii powiat-

gmina: połączenie chodnika Sitno – Czołki, chodnik Cześniki - Kolonia, wcześniej 

współfinansowanie inwestycji chodnika w Czołkach. Dodał, że czasami nie stać gminy na 

pełne finansowanie. Prośba, żeby powiat pamiętał, że gmina dokłada i prosi powiat żeby 

odcinki 400m – 500m  wykonali bez wkładu gminy. 
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Pan Przewodniczący potwierdza to co mówi Pan Wójt, że Rada jest jednomyślna w 

podejmowaniu takich decyzji. Odniósł się do 2 strategicznych dróg w gminie Sitno. 

Inwestycje zostały rozłożone na 2 lata i nie wiemy czy w przyszłym roku podobnie nie 

dojdzie do sytuacji, że trzeba będzie rozłożyć ponownie dofinansowania. Dodał, że koszt 

powyższych dróg przewyższa możliwości gminy (są to drogi łączące miejscowości Czołki – 

Sitno – Horyszów Polski i Sitno – Jarosławiec). 

Pan Krzysztof Rusztyn dodał, że ze względu na COVID liczba kontaktów pomiędzy 

gminą a powiatem była mniejsza. Dodał, że 1 km nakładki po przetargach jest 2 x droższy 

dlatego metraż 2 krotnie spadł. Gminy z którymi współpracują w dużych zakresach 

inwestycyjnych to mniejsze inwestycje idą na innych zasadach. Chciałby, żeby 

dotychczasowa możliwość współpracy była dalej kontynuowana.  

Radny Krzysztof Zwolak zapytał o drogę na „Bitwę pod Komarowem”? Stwierdził, że  

Gmina Komarów nie dołożyła się do budowy tej drogi. 

Pan Krzysztof Rusztyn odpowiedział, że Członkiem Zarządu jest Pan Janusz to on 

będzie odpowiadał za wykonanie. Zarząd proponuje rozwiązania i Zarząd je realizuje. Przy 

realizacji inwestycji  wspomnianej drogi chodziło o to żeby cały ciąg drogowy był drożny. 

Tam gdzie się Powiat z Gminą łatwo się dogaduje tam dużo łatwiej jest realizowany zakres. 

Dodał, że Wójt w Komarowie wycofała się ze współfinansowania i sprytnie tłumaczyła się 

tym, że z tej drogi jej mieszkańcy nie korzystają w znacznym stopniu. Nie chce dywagować 

na ten temat. Powiedział, że taka sytuacja raz się tylko może zdarzyć. 

Pan Wójt dodał, że pytania które padają powinny być kierowane do Starosty do 

Zarządu a nie do Pana Przewodniczącego Rady Powiaty. Nie możemy odpowiadać za kogoś 

tylko za siebie.  

Pan Przewodniczący dodał, że współfinansowanie dróg powiatowych ma za zadanie 

poprawiane dróg naszym mieszkańcom.  

Pan Wójt dodał, że gmina dołożyła do stabilizacji na drogę na „Bitwę pod 

Komarowem”. Dobrze byłoby, żeby powiat przykrył już tą drogę bez ponownego wkładu 

gminy. Odnośnie kanalizacji, ogłoszony był przetarg z programu Polski Ład, gmina dostała 

ok. 5 000 000 zł,  najniższa oferta jaka wpłynęła to 9 500 000 zł. Dodał, że jest prawie 300 

wniosków na przydomowe oczyszczalnie ścieków. Rada nie ustaliła finansowania.  

Pan Janusz Brzozowski zmuszony jest odpowiedzieć Panu Krzysztofowi Rusztynowi. 

Wspomniana droga została wybudowana w tej kadencji na 100 lecie Bitwy pod Komarowem 

w 2020 r. drogę  zrobił powiat jak i gmina Komarów, ale czy gmina Komarów przekazała 

środki czy dokładała tego nie wie, ale droga została zrobiona, a po stronie gminy Sitno została 

zrobiona tylko podbudowa. Cały czas zabiega żeby ona została zrobiona, zabiega o nią 

również Wójt stara się z Wójtem o to żeby droga została zrealizowana. Kiedyś usłyszał od 

Starosty zdanie: „ a co ty byś chciał mieć wszystko? są jeszcze inne gminy, ty masz i tak 

prawie wszystkie drogi” nie zważając na słowa dalej z uporem dąży do celu bo chce. 

Interpelacje i zapytania przeniesione zostaną również na sesję objazdową. 

Podziękował wszystkim za przybycie. 
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Ad.9 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

obecnym za czynny udział w obradach sesji.  

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

„Zamykam XLIII Sesję Rady Gminy Sitno” 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował:         

Krzysztof Prokopowicz 

Przewodniczący Rady Gminy  

/-/ Władysław Wydmański 


